
Р
ОБОЧА група з питань запроваджен�
ня та розвитку бонусної програми

під головуванням першого заступника Го�
лови профспілки Михайла Сінчака ухва�
лила «пілотні» проекти для регіонів, з
яких розпочнеться реалізація програми:
Сімферополя, Києва, Львова, Одеси,
Жмеринки, Козятина та Конотопа.

Відкриваючи 20 січня п. р. семінар для го�
лів профорганізацій і молодіжних рад, го�
лова Кримської територіальної профорга�
нізації В.Швидкий відзначив, що профспіл�
ка йде в ногу з часом, і високо оцінив ідею
запровадження проекту. Новий соціаль�
ний проект присутнім презентували завіду�
вач відділу організаційної і кадрової робо�
ти Ради профспілки О.Гнатюк і керівник де�
партаменту «Експрес�Банку» В.Раков. Проф�
активістам вручено картки, які надають
можливість отримувати системні знижки та
накопичувати бонуси у декількох тор�
говельних мережах Криму, мережі АЗС. По
закінченні заходу спілчани мали нагоду пе�
ревірити дію карток у найближчому супер�
маркеті, що бере участь у програмі.

Організатори проекту працюють над
постійним розширенням переліку закла�
дів і послуг, на які розповсюджувати�
меться дія карток, аби участь у програмі
була максимально вигідною для наших

спілчан і охоплювала їхні найрізно�
манітніші потреби та інтереси. Тому
до участі в програмі запрошуються
підприємства й організації різних на�
прямків діяльності, звісно, враховано
і думку самих членів профспілки.
Адже соціальний проект протягом
2010 року неодноразово обговорював�
ся на різноманітних профспілкових за�
ходах, особливо активно – серед чле�
нів молодіжних рад.

На думку президії Ради профспілки,
розвиток програми сприятиме поси�
ленню мотивації профспілкового член�
ства і певною мірою – соціальній захи�
щеності спілчан.

Погоджуються з цим і профактивісти
– перші учасники програми:

Олексій БОЧАРОВ, інженер Джан�
койського вагонного депо, голова мо�
лодіжної ради Кримської територіаль�
ної профорганізації:

– Вважаю, що такий проект є своєчас�
ним та корисним для усіх членів проф�
спілки, а особливо для молоді. Як�то ка�
жуть, заощадив – означає заробив. Соці�
альна бонусна програма доповнює порт�
фель таких корисних проектів Ради
профспілки, як недержавне пенсійне за�
безпечення, страхування від нещасних

випадків, організація медичного страху�
вання через лікарняні каси, освітні заходи
з планування сім’ї та репродуктивного
здоров’я тощо.

Наталія КІР’ЯКУЛОВА, голова проф�
організації станції Сімферополь:

– Це однозначно позитив. Не можна
стояти на місці. Впевнена, що з часом це

стане потужним про�
ектом, і ми усі зможе�
мо ним пишатися.
Водночас вважаю, що

необхідно тісніше спілкуватися із
членами профспілки щодо доцільності
залучення тих чи інших торговельних
або сервісних мереж до бонусної про�
грами і, звісно, передбачити родзинку в
проекті, яка б додавала мотивації до
членства саме у нашій профспілці.

Відділ інформації Ради профспілки
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номічної роботи, організації
праці і зарплати С.Анісімова та
правовий інспектор праці Ради
профспілки М.Бєльченко ви�
вчали стан реалізації Положен�
ня про порядок регулювання
робочого часу та часу відпо�
чинку особового складу воєні�
зованої охорони залізничного
транспорту в Київському загоні
воєнізованої охорони.
11 січня заступники Голови
профспілки М.Сінчак і В.Лесько
взяли участь у засіданні Спіль�
ного представницького органу
(СПО) профспілок з обговорен�
ня законопроекту щодо законо�
давчого забезпечення рефор�
мування пенсійної системи.
СПО всеукраїнських профспі�
лок прийняв рішення не підтри�
мувати даний законопроект як
такий, що спрямований на по�
рушення пенсійних прав грома�
дян та вирішення проблем пен�
сійної системи за рахунок тру�
дящих і пенсіонерів (стор. 2).

12 січня перший заступник Го�
лови профспілки М.Сінчак,
взявши участь у семінарі з го�
ловами профкомів об’єднаної
профорганізації ДП «Укрреф�
транс», звернув увагу присут�
ніх на посилення соціального
захисту працівників, приве�
дення структури профорганіза�
цій у відповідність до Статуту
профспілки.
13 січня Голова профспілки
В.Ткачов і його перший заступ�
ник М.Сінчак провели робочу
зустріч із керівництвом страхо�
вої компанії «Європейське ту�
ристичне страхування» з метою
поліпшення умов страхування
від нещасних випадків на ви�
робництві працівників – членів
профспілки залізничників і
транспортних будівельників
України (стор. 1).

13 січня правовий інспектор
праці Ради профспілки М.Аб�
рамова взяла участь у зустрічі
віце�прем’єра С.Тігіпка з предс�
тавниками недержавних пен�
сійних фондів (НПФ), страхо�
вих організацій, асоціацій адмі�
ністраторів НПФ України з пи�
тань пенсійного реформуван�
ня, у тому числі запровадження
другого рівня пенсійного стра�
хування та розвитку третього
рівня, тобто недержавного пен�
сійного страхування.
13 січня завідувач відділу соці�
ально�трудових відносин та
побутової роботи О.Мушенок
взяв участь у засіданні тристо�
ронньої робочої групи з дооп�
рацювання нової редакції За�
кону України «Про зайнятість
населення», а 17 січня – у засі�
данні робочої групи розділу
«Соціальний захист працівни�
ків» Генеральної угоди на
2010–2012 роки.
17 січня перший заступник Го�
лови профспілки М.Сінчак узяв
участь у нараді, що відбулася у
Федерації профспілок Украї�
ни, а 18 січня – у засіданні
правління Фонду соціального
страхування з тимчасової втра�
ти працездатності.
21 січня заступник Голови
профспілки В.Лесько взяв
участь у засіданні спільної ро�
бочої комісії повноважних
представників Сторін власни�
ків і профспілок з ведення ко�
лективних переговорів, укла�
дення Генеральної угоди на
2010–2012 роки та контролю за
її виконанням.

ЕНЬ ЗА ДНЕМ

ДДДД Хроніка подій

Новий соціальний проект втілюється в життя!
Комплексну бонусну програму профспілка здійснює разом із партнерами —
АБ «Експрес/Банк» та маркетингово/інвестиційною компанією «НМТ Груп»

ВВВВііііттттааааєєєєммммоооо    зззз    11119999����ррррііііччччччччяяяямммм    ппппррррооооффффссссппппііііллллккккииии!!!!

Передплату на    Вісник     проводять профспілкові комітети«««« »»»»

23 січня відзначено 19/ту річницю з дня створення профспілки залізничників і транспортних будівельників у незалежній УкраїніВ І Т А Н Н Я

Вадим ТКАЧОВ, Голова Федерації профспілок транспортників України, Голова профспілки залізничників і транспортних будівельників України

Шановні спілчани!
Цього року ми святкуємо 19�річчя з дня створення в незалежній

Україні профспілки залізничників і транспортних будівельників. 
За цей час ми подолали значний шлях, зустрічалися з різними

викликами й одержували багато вагомих перемог. 
Набутий досвід вказує на одне: лише разом ми – сила, лише

гуртом, єдиним цілим ми здатні відстояти свої трудові права і за�
хистити соціально�економічні інтереси.

Минулий рік був важким для залізниць, проте ми продовжували
стояти на захисті прав та інтересів трудівників, а також запровади�
ли нові проекти задля посилення їхнього соціального захисту. Так,
набули розвитку програма страхування членів профспілки від не�
щасних випадків на виробництві,  недержавне пенсійне страхуван�
ня залізничників через Професійний недержавний пенсійний фонд
«Магістраль», розпочато активну роботу щодо запровадження
комплексної бонусної програми для спілчан.

Непростим буде 2011 рік. І тим необхідніше нам об’єднати свої
зусилля, усвідомити, що профспілка – це ми всі разом. Наші го�
ловні переваги – єдність і масовість. Ми маємо використовувати
їх на повну міру! Ми повинні буди єдиним ланцюгом, у якому
кожна ланка – від профгрупи до Ради профспілки – переслідува�
тиме головну мету: забезпечення права кожного на гідну, оплачу�
вану, безпечну працю.

Цей рік – особливо відповідальний для нас: у профспілці стар�
тувала звітно�виборна кампанія. Це дає кожному спілчанину
більше можливостей зробити особистий внесок у профспілкову
роботу. 

Час не словом, а ділом довести небайдужість і готовність від�
стоювати свої права, підтримати принципових спілчан.

Від щирого серця вітаю з нашим спільним святом! 
Бажаю кожному з вас міцного здоров’я, успіхів у праці, добро�

буту і впевненості у майбутньому.

…Донецька залізниця пере/
рахувала понад 1 млн грн.
внесків до Професійного не/
державного пенсійного
фонду «Магістраль», став/
ши його першим корпора/
тивним вкладником.

Т
АКИМ ЧИНОМ розпочато не�
державне пенсійне забезпе�

чення працівників Донецької ма�
гістралі.

Керівництвом залізниці 29 груд�
ня 2010 року укладено пенсійний
контракт з ПНПФ «Магістраль» і
вже перераховано  понад 1 млн
грн. на рахунок Фонду. Ці кошти
розподілятимуться по персональ�
них пенсійних рахунках працівни�

ків структурних підрозділів До�
нецької залізниці.

Як відомо, Генеральний дирек�
тор Укрзалізниці Михайло Костюк
і Голова профспілки залізничників
і транспортних будівельників
України Вадим Ткачов 4 жовтня
2010 року підписали спільну по�
станову, якою передбачено, почи�
наючи з 2010�го, поетапне запро�
вадження недержавного пенсій�
ного забезпечення залізничників
через Професійний недержавний
пенсійний фонд «Магістраль»,
створений профспілкою. А 11 лис�
топада минулого року на засідан�
ні Ради Укрзалізниці прийнято рі�
шення почати в 2010 році сплату

пенсійних внесків на користь пра�
цівників.

Такий крок зроблено з метою
створення додаткових мотивацій
для залучення і закріплення квалі�
фікованих кадрів на залізничному
транспорті та посилення соціаль�
ного захисту працівників галузі,
що дасть їм можливість отримува�
ти додаткову недержавну пенсію.

Відділ інформації 
Ради профспілки

У
РАЗІ, якщо застрахованій
особі встановлюється сту�

пінь часткової втрати профе�
сійної працездатності у відсот�
ках без встановлення групи ін�
валідності, розмір страхової
виплати становитиме 2,5 тис.
грн. Якщо тимчасова непраце�
здатність триватиме більше
чотирьох місяців, то страхова
виплата збільшується на
500 грн. за кожний її місяць,
але у будь�якому разі не пе
ревищуватиме 6 тис. грн.

Відповідний пункт внесено
до страхового договору До�
датковою угодою, яку підпи�
сано  профспілкою і страхови�
ком – ПрАТ «Європейське ту�
ристичне страхування» і вве�
дено з 1 січня п. р. Дія поло�
жень цієї угоди поширюється
на всі нещасні випадки, за
якими надійшли Заяви про
страхову виплату, незалежно
від того, коли вони сталися.

Відділ охорони праці
Ради профспілки

Страховий захист розширено

Рада профспілки ухвалила відповідне рішення 10 грудня минулого року,
а 27 грудня Голова профспілки Вадим Ткачов, Голова правління АБ
«Експрес/Банк» Олена Чуліцька і Генеральний директор маркетингово/
інвестиційної компанії «НМТ Груп» Михайло Демурія підписали Мемо/
рандум про співпрацю.

Бонусна програма буде
запроваджуватися

серед спілчан
поступово, і згодом, за

їхнім бажанням, буде
прив'язана до

зарплатних карток.
Проте першим

учасникам проекту
пощастило — вони

отримали бонусні
картки, лише

заповнивши спеціальну
анкету.

Фото В.МАРЧУКА

ППЛЛЮЮСС ддррууггаа  
ппееннссііяя

ВВИИППЛЛААТТАА  ППЕЕННССІІЙЙ

На користь своїх працівників…
Збільшилися окремі страхові виплати членам на/
шої профспілки, постраждалим внаслідок нещас/
ного випадку на виробництві.

Молодь Криму: завдяки проекту — економити легко! 



Профспілки не підтримують 
запропоновану Урядом пенсійну реформу
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У СПО профспілок•

Рубль бережет… проверка Лікарняні по#новому

Н
А ЗАСІДАННІ 11 січня п. р. члени
Спільного представницького орга�

ну всеукраїнських профспілок та проф�
об’єднань для ведення колективних пе�
реговорів та соціального діалогу на на�
ціональному рівні не підтримали про�
ект Закону України «Про заходи щодо
законодавчого забезпечення реформу�
вання пенсійної системи» як такий, що
спрямований на обмеження пенсій/
них прав, вирішення проблем пен/
сійної системи за рахунок трудящих
та пенсіонерів, і не усуває недоліків
діючої пенсійної системи.

Натомість вироблено узагальнену по�
зицію всеукраїнських профспілок і вне�
сено низку пропозицій СПО щодо по�
дальшого проведення пенсійної рефор�
ми в Україні.

Зокрема, зазначено, що Урядом,
який вніс законопроект на розгляд Вер�
ховної Ради в порушення п. 6.3 Гене�
ральної угоди, тобто без проведення
попереднього соціального діалогу, пов�
ністю проігноровано Концепцію по�
дальшого проведення пенсійної рефор�
ми, ухвалену розпорядженням Кабінету
Міністрів від 14.10.2009 р., № 1224�р. і
погоджену соціальними партнерами.

СПО профспілок підкреслює, що біль�
шість положень запропонованого Уря�
дом законопроекту погіршують умови
пенсійного забезпечення громадян, що
суперечить ст. 22 Конституції України, у
якій зазначено, що при прийнятті нових
законів або внесенні змін до чинних не
допускається звуження змісту та обсягу
існуючих прав і свобод.

Явними порушеннями пенсійних прав

є підвищення пенсійного віку; збільшен�
ня тривалості страхового стажу для при�
значення мінімальної пенсії за віком; за�
стосування при призначенні пенсій по�
казника середньої зарплати в Україні за
три календарні роки, які передують року
звернення за призначенням пенсій; про�
ведення перерахунку пенсій працюючим
пенсіонерам лише з урахуванням стажу
роботи після призначення пенсії і серед�
ньої заробітної плати в Україні, яка вра�
ховувалась при призначенні чи попе�
редньому перерахунку пенсії та інші.

Тож у разі прийняття закону пенсіоне�
ри отримуватимуть пенсії значно нижчі,
ніж передбачено чинними нормами, а
розмір раніше призначених пенсій буде
фактично «заморожено».

Проте законопроект не вирішує низ�
ки масштабних проблем, які існують
на сьогодні у солідарній пенсійній сис�
темі: розмежування джерел фінансу�
вання різних пенсійних виплат, витра�
чання пенсійних коштів на утримання
органів Пенсійного фонду, несправед�
ливий підхід до обчислення пенсій різ�
ним категоріям працівників, низькі
надходження коштів до Пенсійного
фонду тощо.

Водночас, навіть за розрахунками
авторів законопроекту, прийняття за�
пропонованих змін дасть економію
пенсійних коштів в сумі лише 1,7 млрд
грн. Це не дає відчутного позитивного
ефекту для солідарної пенсійної систе�
ми та не сприятиме запровадженню
професійної та обов’язкової накопичу�
вальної систем. Профспілки ж пропо�
нують низку заходів, які дозволяють

збільшити обсяги пенсійних внесків
майже на 50 %.

Зокрема, на думку профспілкової
сторони, наповнення Пенсійного фонду
має відбуватися за рахунок виведення
з тіні (легалізації) заробітної плати з
нарахуванням на неї пенсійних
внесків; збільшення фонду оплати
праці шляхом підвищення частки
оплати праці в операційних затратах
на виробництво продукції; розши/
рення зайнятості незайнятих грома/
дян України, в тому числі за рахунок
значного підвищення обсягів вироб/
ництва.

Тому СПО профспілок пропонує від�
кликати проект закону з Верховної Ради,
провести всебічне обговорення в рамках
процедур тристороннього соціального
діалогу і спільно підготувати законопро�

ект, який ґрунтуватиметься на вже за�
твердженій Урядом Концепції подаль�
шого проведення пенсійної реформи.

Керівництво СПО має довести пози�
цію профспілок до відома Прем’єр�мі�
ністра України М.Азарова, народних
депутатів України та висвітлити її під час
парламентських слухань із цього питан�
ня 16 лютого 2011 року.

Також ухвалено рішення організу/
вати широке обговорення альтерна/
тивних пропозицій СПО щодо про/
ведення пенсійної реформи в Укра/
їні у профспілкових організаціях усіх
рівнів з метою висловлення думки та
направлення листів, телеграм на ад/
ресу Кабінету Міністрів, Мінсоцполі/
тики, Верховної Ради України на
підтримку позиції СПО профспілок.

Відділ інформації Ради профспілки

Зарплаты
бюджетникам

подняли на 2,2 %
К

АБМИН повысил с 1 января
2011 года должностные оклады

для бюджетников на 2,2 %.
Это касается в том числе работни�

ков медицинских и учебных заведе�
ний железнодорожного транспорта.

Так, постановлением Кабинета Ми�
нистров Украины от 29 декабря
2010 года, № 1212 вносятся соответст�
вующие изменения в постановления
от 30 августа 2002 г., № 1298 и от
25 октября 2008 г., № 939.

Для работников бюджетной сферы
в 2011 году должностные оклады (та�
рифные ставки) рассчитываются, ис�
ходя из размера должностного окла�
да (тарифной ставки) работника 1�го
тарифного разряда с 1 января –
613 грн.

В 2010 году должностные оклады
(тарифные ставки) рассчитывались,
исходя из размера должностного ок�
лада (тарифной ставки) работника
первого тарифного разряда с 1 января
– 555 грн; с 1 апреля – 567 грн, с
1 июля – 570 грн; с 1 октября –
586 грн; с 1 декабря – 600 грн.

По материалам 
Интерфакс/Украина

«Ціна» порушень
зросла

6 січня 2011 року набув чиннос/
ті Закон України № 2742/VI
«Про внесення змін до деяких
законодавчих актів України
щодо посилення відповідаль/
ності за втручання в діяльність
транспорту». Нагадаємо, що
цей Закон було ухвалено Вер/
ховною Радою 2 грудня та під/
писано Президентом України
29 грудня 2010 року.

З
АКОН, розроблений з ініціативи
Укрзалізниці, передбачає підви�

щення розмірів штрафних санкцій за
порушення правил користування за�
собами залізничного транспорту, охо�
рони порядку, безпеки руху і схорон�
ності вантажів.

Зокрема, розміри штрафів за най�
поширеніші на залізниці правопору�
шення зросли більш ніж у 4 рази.
Приміром, якщо раніше за перехід за�
лізничної колії у невстановленому
місці з правопорушника могли стягну�
ти лише один неоподатковуваний мі�
німум доходів громадян (наразі –
17 грн.) штрафу, то відтепер порушник
буде сплачувати в 10 разів більше.

Розміри штрафних санкцій встанов�
лено на таких рівнях: за самовільний
проїзд у вантажних поїздах штраф
становитиме від 119 до 255 грн. По�
шкодження залізничної колії, захис�
них лісонасаджень, снігозахисних за�
городжень та інших колійних об’єктів,
споруд і пристроїв сигналізації та
зв’язку «обійдеться» порушнику від
170 до 510 грн., штраф за підкладання
на залізничні колії предметів, які мо�
жуть спричинити порушення руху по�
їздів, становитиме від 255 до 680 грн.

Також передбачено збільшення
відповідальності за викидання сміття
та інших предметів із вікон і дверей
вагонів поїздів (штраф від 34 до
170 грн.) та за пошкодження внутріш�
нього обладнання пасажирських ва�
гонів, скла локомотивів і вагонів
(штраф від 170 до 510 грн.). Збільшив�
ся штраф за порушення правил проїз�
ду гужовим транспортом і прогону ху�
доби через залізничні колії, випасан�
ня худоби поблизу залізничних колій,
він становитиме від 170 до 340 грн.

Такі заходи, на думку залізничників,
є необхідними, адже стримуватимуть
громадян від необдуманих і легковаж�
них вчинків під час знаходження на за�
лізничних об’єктах. Також завдяки по�
силенню відповідальності за втручан�
ня в діяльність транспорту зменшиться
кількість випадків незаконних зазіхань
на вантажі та майно залізниць.

Інф. «ВІСНИКА»

На звернення Ради профспілки до Прем’єр/
міністра М.Азарова щодо підвищення тарифів
на перевезення вантажів залізничним транс/
портом та підвищення заробітної плати заліз/
ничникам надійшла відповідь із Міністерства
транспорту та зв’язку (нині – Міністерства інф/
раструктури) за підписом першого заступника
Міністра В.Корнієнка.

У
ЛИСТІ зазначено, що Мінтрансзв’язку також зане�
покоєне зростанням соціальної напруги в трудових

колективах підприємств, невиконанням фінансового
плану в частині підвищення в 2010 році тарифних ста�
вок і посадових окладів працівників, зниженням соці�
ального захисту працівників тощо.

Міністерство пояснює, що фінансові можливості за�
лізниць значно обмежені, бо не відбулося підвищення
тарифів на залізничні перевезення, без якого немож�
ливе і підвищення заробітної плати працівникам галу�
зі. «У 2010 році, – йдеться у листі, – Укрзалізницею
розроблено проект наказу стосовно проведення індек�
сації залізничних тарифів на вантажні перевезення у
поточному році, який неодноразово направлявся на
розгляд та погодження до причетних міністерств, про�
те, на жаль, так і не був погоджений.

Мінфін відмовив у погодженні проекту наказу, за�
пропонувавши протягом 2011 року здійснити поетапну
індексацію тарифів на перевезення вантажів.

Мінтрансзв’язку, врахувавши пропозицію Мінфіну,
підготувало доопрацьований проект наказу, в якому
передбачено здійснення поетапної індексації вантаж�
них залізничних тарифів з 1.01.2011 р. по 2,2 % щоміся�
ця, що дозволить залізницям додатково отримати до�
ходних надходжень у сумі 4759,3 млн грн. з ПДВ (при
цьому додаткові надходження до держбюджету скла�
дуть 1841,5 млн грн.).

Зазначений проект нормативного акта повторно на�
правлено на погодження до Мінекономіки і Мінфіну,
про що поінформовано Прем’єр�міністра України
М.Я. Азарова».

Також у листі зазначено, що значних збитків залізни�
ці зазнають через недостатнє фінансування бюджета�
ми всіх рівнів компенсацій за перевезення пільгових
категорій пасажирів. Так, у 2010�му на ці цілі передба�
чено лише 150,3 млн грн., тоді як втрати залізниць ста�
новлять 641 млн грн.

«Незважаючи на фінансові труднощі, – йдеться далі
у листі, – Укрзалізниця, у першу чергу, направляла
значну частину коштів на фонд оплати праці, питома

вага якого з нарахуваннями у загальних витратах ста�
новить 43 %.

З метою компенсації втрат коштів від інфляційних
процесів, що відбуваються в економіці держави, на за�
лізничному транспорті щомісячно проводиться індек�
сація грошових доходів працюючих.

Винайдено можливість, і у вересні 2010�го виплаче�
но винагороду за підсумками роботи у 2009 році.

Без уваги не залишаються й інші соціальні питання.
Так, у галузі впроваджується житлова програма і не�
державне пенсійне страхування.

У зв’язку з відновленням роботи у режимі повного
робочого тижня, середньомісячна заробітна плата
працівників звичайної діяльності залізниць за 11 міся�
ців 2010 року у порівнянні з аналогічним періодом ми�
нулого року зросла на 16,6 % і становила 2832,1 грн.,
що втричі перевищує прожитковий мінімум на праце�
датну особу в Україні».

Таким чином, запевняє В.Корнієнко, питання підви�
щення тарифів на перевезення вантажів і заробітної
плати залізничникам, а також виконання положень Га�
лузевої угоди та колективних договорів залізниць зна�
ходиться під постійним контролем керівництва Мініс�
терства.

В
ТЕЧЕНИЕ минувшего года правовой ин�
спектор труда Совета профсоюза на До�

нецкой железной дороге В.Чернятьев побы�
вал с проверками в 29 структурных подразде�
лениях Иловайского узла, выявив более
200 нарушений. Благодаря его вмешательст�
ву большинство из них устранено, а работни�
кам возвращено недоплаченных или незакон�
но удержанных 311,5 тыс. грн.

Большая доля нарушений касается работы
в выходные дни и сверхурочно: Иловайский
терком профсоюза в первоочередном поряд�
ке направляет свои действия на то, чтобы та�
кой труд учитывался и оплачивался по закону.
Правовому инспектору удалось выявить бо�
лее 4,7 тыс. неучтенных часов и добиться их
оплаты, а это – почти 59 тыс. грн.

Не удалось сэкономить работодателю и на
неправомерном привлечении к дисциплинар�
ной и материальной ответственности. После
вмешательства В.Чернятьева отменено
30 приказов, изданных с нарушениями, а
55 работникам выплачено незаконно удер�
жанных более 16 тыс. грн.

Законные права и интересы железнодо�
рожников правовому инспектору приходит�
ся отстаивать и в суде: в 2010�м он принял
участие в восьми судебных заседаниях. Так,

ему удалось доказать, что период работы на
должности старшего осмотрщика вагонов
должен быть включен в стаж, дающий право
на льготную пенсию. Благодаря этому пере�
смотрены условия начисления пенсии одно�
му из пенсионеров и выплачено 25 тыс. грн.
пенсии за выслугу лет за период с подачи за�
явления.

Особое внимание правовой инспектор тру�
да уделяет проведению Дней трудового права
и семинаров с профактивом, на которых ра�
ботники получают ответы на актуальные во�
просы и реальную помощь. В частности, в ло�
комотивном депо Иловайск работникам не
осуществлялась доплата за классность, не
оплачивалось время технических занятий и
прохождения медосмотров. После представ�
ления в адрес руководства по всем пунктам
была произведена оплата, всего на сумму
57,4 тыс. грн.

Проблемные вопросы анализируются на
заседаниях профкомов при участии руково�
дителей и ведущих специалистов структурных
подразделений. Такая практика способствует
избежанию повторных нарушений.

Александр СВАРНИК, заместитель 
председателя Иловайской 

территориальной профорганизации

З
1 СІЧНЯ 2011 року змінено
умови нарахування лікарня�

них, декретних і коштів на похо�
вання.

Набрав чинності Закон України
«Про збір та облік єдиного внеску
на загальнообов’язкове держав�
не соціальне страхування» від
8.07.2010 р., № 2464. Розділом
VIII «Прикінцеві та перехідні поло�
ження» Закону було внесено змі�
ни і до ст. 21 Закону України «Про
загальнообов’язкове державне
соціальне страхування у зв’язку з
тимчасовою втратою працездат�
ності та витратами, зумовленими
похованням».

Зокрема, було змінено порядок
виплати лікарняних за рахунок
Фонду соціального страхування з
тимчасової втрати працездатності
(далі – ФСС). Згідно із Законом
підприємство повинно відкрити
окремий поточний спецрахунок у
банку, на який регіональні відді�
лення ФСС мають перераховува�
ти страхові кошти, у тому числі
для виплати за лікарняними лист�

ками. Для того, щоб фонд це зро�
бив, необхідно подати відповід�
ний розрахунок лікарняних, який
протягом 10 днів фонд повинен
розглянути і прийняти рішення
про сплату. Тільки після цього
кошти будуть перераховані на
окремо відкритий рахунок.

З цього рахунку можна сплачу�
вати страхові суми лише фізичній
особі.

До цього часу підприємство ви�
плачувало лікарняні під час ви�
плати заробітної плати, а потім
подавало відповідний звіт до
ФСС з метою відшкодування
сплачених сум.

На сьогодні, на жаль, дирек�
цією ФСС ще не доведено до ро�
ботодавців форми звіту до ФСС та
сам порядок відшкодування лі�
карняних. Тому до вирішення
цього питання дирекцією ФСС ви�
плата лікарняних буде здійснюва�
тись із запізненням від заробітної
плати.

Відділ фінансової роботи 
Ради профспілки

ДО ТЕМИ
Рада профспілки телеграмою від 18 січня п. р., яку надіслано до дорпрофсо�
жів, теркомів, профкомів прямого підпорядкування, а також редакцій до�
рожніх та галузевої газет, запросила спілчан взяти участь у громадському об�
говоренні проекту Закону «Про заходи щодо законодавчого забезпечення
реформування пенсійної системи» та направити свої пропозиції та зауважен�
ня до Кабінету Міністрів і Міністерства соціальної політики України.
31 січня п. р. відбудуться збори представників членів СПО щодо публічно�
го громадського обговорення проекту зазначеного Закону за участі Віце�
прем’єр�міністра України – Міністра соціальної політики С.Тігіпка, пред�
ставників Пенсійного фонду, керівників інших відомств. У зборах візьме
участь і делегація від нашої профспілки.
Із повним текстом висновків та пропозицій Спільного представницького
органу всеукраїнських профспілок до запропонованого Урядом законо�
проекту можна ознайомитися на сторінці «Напрями діяльності» у розділі
«Соціальний діалог» (рубрика «Спільний представницький орган») сайта
профспілки www.zalp.org.ua.

Раді профспілки відповідають•

Правовая защита• Корисно знати•



«Вісник профспілки залізничників і транспортних будівельників України» № 1 (564) * 28 січня 2011 р. 3

Залізничний транспорт 2928,0 2832,1

Транспорт у цілому 2803,0 2705,0
Промисловість 2752,0 2543,0

Всього в галузях
народного господарства 2353,0 2205,0

Листопад З початку
2010 р.

Одним из действенных рычагов со�
блюдения норм охраны труда в вагон�
ном депо Дебальцево�Сортировочное
Донецкой железной дороги является
сатирический листок «Ерш». Инициа�
тором выпуска этих задиристых, но
справедливых, по отзывам трудящих�
ся, заметок, является председатель ко�
миссии профкома по охране труда
мастер дефектоскопного участка А.Ти�
щенко. За 2010�й выпущено 10 номе�
ров требовательного и в меру колюче�
го информационного листка. Сделать
свой вклад в общее дело может любой
желающий, подметивший нарушение.
Анатолий ЗАПОРОЖЦЕВ, председатель

профорганизации вагонного депо
Дебальцево�Сортировочное

За активну роботу із захисту трудових, соціально�еко�
номічних прав та інтересів спілчан нагороджено:

ПОЧЕСНИМ ЗНАКОМ 
«ЗА ЗАСЛУГИ ПЕРЕД ПРОФСПІЛКОЮ» —

АРТЕМЕНКА Миколу Олександровича,
заступника голови Шевченківської тери�
торіальної профорганізації;

ВАСИЛЬЄВА Федора Олексійовича, голову профорга�
нізації пасажирського вагонного депо Одеса�Головна
Одеської залізниці;
КІНЧАКА Петра Михайловича, голову профорганізації
Дніпропетровського локомотивного депо Придніп�
ровської залізниці.

У літопис профспілки•

В
СОСТАВ комиссии профкома по охране тру�
да вошли опытные и принципиальные работ�

ники основных цехов: слесари С.Кольцов, В.Ко�
ноненко, М.Безрук, машинисты В.Ковальчук и
Ю.Глущенко. Они ведут активную работу по повы�
шению уровня безопасности труда, контролируют
соблюдение требований законодательства по
охране труда, следят за состоянием и улучшением
условий производственного быта.

Члены комиссии принимают участие в весен�
нем и осеннем смотрах состояния охраны труда в
депо, регулярно проводят самостоятельные про�
верки. В 2010�м проведено одиннадцать таких
проверок, их результаты рассматриваются на за�
седаниях комиссии вместе с другими актуальны�
ми проблемами. К примеру, в течение года об�
суждались такие вопросы, как соблюдение зако�
нов и норм по охране труда при работе практи�
кантов и подготовке подвижного состава к ко�
миссионным осмотрам; соответствие рабочих
мест требованиям охраны труда; предоставление

льгот и компенсаций за работу во вредных усло�
виях; обеспечение работников депо средствами
индивидуальной защиты и спецодеждой, ее
своевременная чистка и условия хранения; под�
готовка котельной и систем отопления к работе
зимой и др.

На основании выводов комиссии перед ад�
министрацией был поставлен ряд серьезных
вопросов: о необходимости приобретения для
маляров респираторов с повышенной степенью
защиты от паров краски, пополнении аптечек
первой медицинской помощи в цехах и по�
движном составе, завершении работ по замене
оконных рам в цехе моторвагонного подвиж�
ного состава, ремонте бытовых помещений в
служебно�техническом здании пункта техни�
ческого обслуживания локомотивов и множес�
тво других.

Надо отдать должное администрации депо: к
охране труда руководство относится серьезно,
потому все вопросы, вынесенные на рассмотре�

ние комиссии в минувшем году, решены положи�
тельно.

Благодаря достигнутому взаимопониманию в
депо созданы нормальные условия труда, возни�
кающие проблемы решаются планомерно и целе�
направленно. Совместная плодотворная работа
дает заметные результаты: с 2002�го в депо не бы�
ло допущено ни одного случая производственно�
го травматизма.

Виктор БЕЗРУКАВЫЙ, 
помощник начальника депо по охране труда,

председатель комиссии по охране труда, член
профкома моторвагонного депо Люботин

В
КОНЦЕ 2010�го на заседании президиума
Одесского дорпрофсожа рассмотрен ход вы�

полнения ранее принятых постановлений, касаю�
щихся охраны труда, соблюдения трудового законо�
дательства и выполнения обязательств дорожного
колдоговора в структурных подразделениях службы
ведомственной военизированной охраны.

Руководство службы проинформировало о при�
нятых мерах, направленных на улучшение условий
труда, соблюдение норм действующего законода�
тельства и положений колдоговора, устранение на�
рушений. Эту информацию подтвердили итоги кон�
трольных проверок в структурных подразделениях,
проведенных правовой и технической инспекция�
ми труда Совета профсоюза на Одесской железной
дороге.

Так, за 11 месяцев 2010�го на выполнение «Комп�
лексных мероприятий по достижению установлен�
ных нормативов безопасности труда, гигиены труда
и производственной среды, повышения существую�
щего уровня охраны труда, предупреждения случа�
ев производственного травматизма, профзаболева�
ний и аварий» освоено 607,8 тыс. грн. при плане
562,9 тыс. грн.

Выполнен ремонт санитарно�бытовых помеще�
ний. Комнаты приема пищи структурных подразде�
лений оснащены электроплитами, электрочайника�
ми, холодильниками, фильтрами для питьевой во�
ды, микроволновыми печами, столами и стульями.
В туалетную комнату спецкоманды приобретены
умывальник, унитаз, смеситель для душа. В душе�
вых комнатах стрелковых команд на станциях Зна�
менка, Христиновка, Помошная, Одесса�Товарная,
пожарном поезде Одесса�Товарная установлены
электрические бойлеры.

Позаботилась администрация и о создании нор�
мального температурного режима на рабочих мес�
тах. Приобретены и установлены кондиционеры в
помещения стрелковых команд на станциях Арциз,
Колосовка, Знаменка, штаба Херсонского отряда
военизированной охраны, вентиляторы в спецко�
манду особого назначения, масляные радиаторы
для стрелковой команды Одесса�Товарная. Отре�
монтирована система отопления в помещениях
стрелковых команд на станциях Первомайск�на�Бу�
ге, Каховка, Ильичевск�Паромная, а на станциях
Херсон и Антоновка проведена замена старых де�
ревянных дверей и оконных рам на металлопласти�
ковые.

Сделано многое, но и проблемы остались. К при�
меру, работники Херсонского отряда военизиро�
ванной охраны не в полном объеме обеспечены
спецодеждой и спецобувью в соответствии с уста�
новленными нормами. У стрелковой команды на
станции Знаменка на 250 человек всего 46 шкафов
для переодевания, а на станции Долинская исполь�
зуется общая вешалка для всех.

Учитывая то, что большинство замечаний, ука�
занных в постановлениях, устранены, президиум
дорпрофсожа принял решение снять их с контроля,
а руководству службы ведомственной военизиро�
ванной охраны предложено продолжить работу по
улучшению условий труда и предупреждению про�
изводственного травматизма, обеспечить создание
безопасных и здоровых условий труда на каждом
рабочем месте.

Валентин БОЧКАРЕВ, главный 
технический инспектор труда 

Совета профсоюза 
на Одесской железной дороге

О
ДНА из
в а ж н е й �

ших целей се�
минара – со�
вершенствова�
ние работы пер�
вичных проф�
организаций.
Для этого дор�
профсож про�
должает внед�
рять программу
обеспечения первичек оргтехни�
кой и современными средствами
связи. Во время семинара осво�
божденным председателям
профкомов были вручены персо�
нальные компьютеры и оргтех�
ника, использование которых
повысит оперативность работы,
ускорит документооборот и пе�
редачу информации для защиты
прав и интересов членов проф�
союза.

Семинар был посвящен глав�
ным аспектам работы профорга�
низаций в 2011�м, и в первую оче�
редь, конечно, проведению отче�

тов и выборов. Стратегическая
цель отчетно�выборной кампа�
нии – подбор достойных проф�
союзных лидеров, готовых прин�
ципиально стоять на защите тру�
довых прав и социальных гаран�
тий железнодорожников.

Не менее важными темами се�
минара были вопросы состояния
охраны труда в структурных под�
разделениях дороги, а также фи�
нансовой работы профкомов.

Владимир РОМАНЕНКО,
заведующий отделом 

оргмассовой и социально�
бытовой работы дорпрофсожа

Приднепровской магистрали

Середня  
заробітна плата
працівників (грн.)

Індекс споживчих цін у листопаді — 100,3 %,
з початку року — 108,2 %.

Індекс споживчих цін у грудні — 100,8 %, за
2010 рік — 109,1 %. 

Інформацію підготовлено за даними управління
статистики Укрзалізниці.

Відділ економічної роботи, 
організації праці  і заробітної плати 

Ради профспілки

Донецька 3067,0 2919,4
Львівська 3060,0 2749,2
Одеська 2833,9 2868,2
Південна 3063,6 2812,5
Південно�Західна 2993,1 2859,7
Придніпровська 3039,2 2860,5
По залізницях 3012,2 2847,0  

Залізниця З початку
2010 р.Грудень

Заробітна плата —  
основна гарантія•

Охрана труда•

В семинаре для председателей и активистов первичек
Крымской территориальной профорганизации приняли
участие специалисты дорпрофсожа Приднепровской ма/
гистрали во главе с первым заместителем председателя
В.Терещенко.

Общее дело
Создание безопасных и безвредных условий труда – одна из главных задач и админист/
рации, и профкома моторвагонного депо Люботин Южной железной дороги.

На заключительном в 2010/м заседании 
члены комиссии по охране труда профкома 

моторвагонного депо Люботин подвели итоги
работы за год и наметили планы на 2011/й.

«Ершистые ребята»: редколлегия «Ерша» –
мастер А.ТИЩЕНКО, инженеры/технологи
И.СОЛОВЬЕВА и А.КОРОЛЕВ – за работой

Фото Вадима ЖУРУЕВА

Нарушения устранены

Всесторонняя подготовка

Ф
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а Опыт соседей•

Ключевые соглашения
Два важнейших документа, регламентиру/
ющих трудовые взаимоотношения, подпи/
сал Российский профсоюз железнодорож/
ников и транспортных строителей в ноябре
2010/го: Отраслевое соглашение по органи/
зациям железнодорожного транспорта с
Общероссийским отраслевым объединени/
ем работодателей железнодорожного
транспорта «Желдортранс» и Коллективный
договор открытого акционерного общества
«Российские железные дороги» на
2011–2013 годы.

О
траслевое соглашение на 2011–2013 годы преду�
сматривает предоставление медицинской по�

мощи в негосударственных учреждениях здравоох�
ранения по программам обязательного и дополни�
тельного медицинского страхования в соответствии
с колдоговорами, организацию детского отдыха и
оздоровления, другие льготы и гарантии.

Не забыты и неработающие пенсионеры – вете�
раны железнодорожной отрасли, им сохранен весь
набор льгот и гарантий. Сохранено поощрение за
счет средств работодателей выборных и штатных
работников профсоюза за содействие и активное
участие в решении социально�экономических и
производственных задач.

Принципиальное отличие нового Коллективного
договора с ОАО «РЖД» от действующего в том, что
он будет единым для всей компании. При этом
предусмотрено, что региональные особенности мо�
гут быть закреплены отдельными локальными нор�
мативными актами ОАО «РЖД» и его филиалов в
пределах их бюджетов. Основные моменты подпи�
санного документа — в том, что, например, в 2011 го�
ду индексация заработной платы будет проводиться
трижды, а с 2012 года – дважды в год, исходя из за�
планированного индекса потребительских цен на
товары и услуги, с последующей корректировкой
(доиндексацией) в размере разницы между уров�
нем инфляции за год и фактически проведенной ин�
дексацией.

Одна из важнейших договоренностей – сохране�
ние выплат единовременного поощрения за добро�
совестный труд при увольнении работников впер�
вые на пенсию в зависимости от стажа работы. До�
кументом также предусмотрены материальная по�
мощь и другие выплаты, в том числе, например, при
рождении ребенка.

По материалам МКПЖ, Роспрофжела

До змін готові
Г

ОЛОВНИМИ темами семі�
нару, який Жмеринський

терком профспілки провів для
голів і скарбників профоргані�
зацій структурних підрозділів,
стали звітно�виборна кампанія
2011 року та зміни у законо�
давчих, галузевих і профспіл�
кових нормативних актах.

Зокрема, профпрацівників
та активістів ознайомлено з
особливістю введення єдиного
соціального внеску, деякими
аспектами нового Податково�
го кодексу, новою редакцією
наказу Укрзалізниці № 40�Ц
щодо особливостей регулю�
вання робочого часу і часу від�
починку колійників, положен�
ням про умови праці при сні�
гоборотьбі, змінами в Інструк�
ції з проведення звітів і вибо�
рів у профспілці тощо.

Терком веде активну роботу
з оптимізації діяльності перви�
нок: одним із важливих кроків
стало забезпечення слухачів се�
мінару комп’ютерними диска�
ми з інформацією, необхідною
для роботи профкому.

Ігор БІЛИЙ, провідний
фахівець Жмеринського

теркому профспілки

Укладено Галузеву угоду
між Українською державною корпора/
цією з транспортного будівництва «Укр/
трансбуд» та Радою профспілки заліз/
ничників і транспортних будівельників
України щодо оплати праці, трудових і
соціальних гарантій на 2011–2015 роки.

В
ПЕРШЕ Галузеву угоду укладено на п’ять ро�
ків, що забезпечить стабільність соціального

захисту працівників корпорації.
Угодою передбачено низку норм, спрямова�

них на посилення соціального захисту працівни�
ків корпорації, а саме:

– працівникам надається оплачувана відпуст�
ка тривалістю 3 календарні дні та виплачується
матеріальна допомога у розмірі не менше та�
рифної ставки (посадового окладу) при вступі у
шлюб;

– встановлено мінімальну кількість днів зі збе�
реженням заробітної плати при проходженні по�
переднього та періодичного медичних оглядів;

– визначено, що матеріальна допомога на
оздоровлення має становити не менше тарифної
ставки (посадового окладу);

– надано право працівникам на відпустку
тривалістю 3 робочі дні зі збереженням заро�
бітної плати у зв’язку зі смертю близьких ро�
дичів.

Можна із впевненістю стверджувати, що ре�
алізація положень вказаної угоди дозволить
створити передумови для зростання доходів
працівників корпорації та сприятиме підвищен�
ню рівня їх соціального захисту.

Олександр МУШЕНОК, завідувач 
відділу соціально�трудових відносин 
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дки, брейн�ринги и другие мероприятия
и интересны, и познавательны.

Председатели всех 14 молодежных со�
ветов профорганизаций структурных под�
разделений, которые объединяет терком,
входят в профкомы своих первичек. Они
активно привлекаются к общественной
жизни трудовых коллективов: участвуют в
решении социально�бытовых проблем,
вопросов оздоровления, организации до�
суга трудящихся... Профкомы поддержи�
вают молодых работников, особое внима�
ние уделяется их обучению и повышению
квалификации, сохранилась и добрая тра�
диция наставничества, благодаря которой
молодежи легче влиться в коллектив.

Беспокоят наших молодых активистов

острые социальные проблемы: наладив
сотрудничество с центром социальной
защиты населения, вместе провели акции
«Нет насилию в семье!», «От сердца – к
сердцу», организовывали мероприятия в
поддержку молодых семей, а к Дню за�
щиты детей мы вместе с социальными
работниками проведали на дому детей�
инвалидов и т. д.

К начинаниям молодежных советов
первичек с энтузиазмом присоединяется
и молодежь городских организаций:
привели в порядок памятники в город�
ском парке, на станциях Венгеровка и Си�
фонная, на разъезде 4 км.

Активное участие в конкурсах Совета
профсоюза тоже дает результаты: плакат

молодежного совета территориальной
профорганизации «Дерево профсоюза»
занял призовое место в конкурсе «Проф�
союз глазами молодежи» и принес ребя�
там ценный приз.

По результатам отчетных конференций
молодежных советов первичек наиболее
плодотворно работали в прошлом году
молодежные советы станции Попасная,
дистанции сигнализации и связи, вагон�
ного и моторвагонного депо, СМЭУ�3 и
дистанции электроснабжения. А некото�
рым еще есть над чем работать.

Ярослав НЕСТЕРЕНКО, маневровый
диспетчер станции Попасная,

председатель молодежного совета
Попаснянской территориальной

профорганизации

В
МИНУВШЕМ году наш молодежный
совет провел четыре заседания, на

которых рассмотрены вопросы планиро�
вания работы, подготовки к празднич�
ным мероприятиям, подведены итоги
смотров�конкурсов, обсуждено участие
в волонтерском движении и оказание
помощи ветеранам. Важный вопрос –
жилищно�бытовые условия членов
профсоюза в общежитии Попаснянского
строительно�монтажного эксплуатаци�
онного управления – на заседание пре�
зидиума теркома был подготовлен при
участии молодежного совета.

Поддерживают молодые профакти�
висты одиноких пенсионеров: убрать
приусадебную территорию, расчистить
снег, занести уголь в сарай, помочь с ре�
монтом, принести продукты – все быто�
вые вопросы решают вместе. Тесное со�
трудничество с советом ветераном при�
носит немалую пользу: совместные поез�

Актуальные вопросы, волнующие молодых железно/
дорожников, всегда в поле зрения молодежного сове/
та Попаснянской территориальной профорганизации.

Н
Е СЕКРЕТ, що дітво�
ра із нетерпінням

чекає новорічних та різд�
вяних свят, сподіваю�
чись на гарні подарунки
за добрі справи та зраз�
кову поведінку впро�
довж усього року.

Керівництво Львівської залізниці та дорпрофсож вже
багато років поспіль втілюють мрію дітлахів у життя: для
них у Будинку науки і техніки локомотивного депо Львів�
Захід організовують чудове театралізоване дійство. З
кожним роком кількість дітей залізничників, які приїжд�
жають до Львова з усіх вузлів, зростає. Цьогоріч дитячі
свята тут тривали із 14 по 20 грудня, їх відвідали понад
10 тис. дітей.

Найбільший «десант» організовано прибув до Львова
із Ковельського вузла. Провідниці В.Коваль вперше до�
велося обслуговувати таку велику групу дітей у подоро�
жі на святкову виставу. «Для цієї поїздки було надано
нові вагони, у яких тепло і комфортно. У моєму вагоні ді�
ти були слухняними, організатори забезпечили їх постіл�
лю і чаєм. Поки діти переглядатимуть виставу, ми попри�
бираємо вагони і чекатимемо їх у зворотну подорож», –
розповіла вона.

Потрапивши в гарно оформлене фойє палацу, діти
поспішали до казкових хатинок, аби отримати солодкі
гостинці, про які подбав дорпрофсож. Лунає дзвоник,
світло в залі гасне – і діти поринають у казкове дійство
під назвою «Подорож у країну мрій». Святий Миколай,
який вийшов на сцену в супроводі ангелів, пообіцяв, що
наступного року знову обов’язково прийде до малечі, а
вони дали слово бути слухняними і з нетерпінням чекати
наступної зустрічі.

Марійка Марчук із Ковеля уже чотири роки поспіль
приїжджає до Львова на зустріч із Миколаєм, та цього
року їй сподобалося найбільше. Іринка Кутич зі станції
Іваничі вже вдруге побувала на святі і зізналася, що кож�
ного разу святкові дійства зачаровують її, тому сподіва�
ється, що й наступного року зустрінеться зі Святим Ми�
колаєм у Палаці залізничників. 12�річній Ірині Демчик на�
стільки сподобалися танцювальні композиції у виконан�
ні балету «Життя», що у неї виникло бажання займатися
сучасними танцями.

Оксана ПОДОЛЬСЬКА, кореспондент газети
«Львівський залізничник» 

(для «ВІСНИКА»)

Н
АДОЛГО останутся в памяти детей же�
лезнодорожников Одесской магистра�

ли новогодние утренники, организованные
для них руководством дороги и дорпрофсо�
жем в санатории�профилактории «Белая
акация».

Ребята из Шевченковского, Гайворонско�
го и Знаменского регионов приехали бес�
платно в специально выделенных вагонах.
В Одессе юных путешественников ждал

комфортабельный автобус, который
доставил их в санаторий�профилакто�
рий.

После завтрака дети прокатились по
городу с обзорной экскурсией, посетили
дельфинарий. А во второй половине
дня они попали в настоящую новогод�
нюю сказку, где встретились с девочкой
Прасковьей, Скоморохами, говорящи�
ми елками, Бабой Ягой и Кощеем Бес�

смертным, а Дед Мороз и Снегурочка закружили всех в
веселом хороводе с конкурсами и розыгрышами. Ну и,
конечно же, не обошлось без подарков и сюрпризов.

После яркого и насыщенного дня дети вернулись до�
мой, исполненные впечатлений, и теперь с нетерпением
будут ждать новой сказки.

Андрей ОЛЬЧЕДАЕВСКИЙ, ведущий специалист
отдела социально�экономических отношений

Одесского дорпрофсожа

В
ИНАХІДЛИВІСТЬ і фантазія профспілкових активіс�
тів станції Тальне Одеської залізниці стали їм у при�

годі напередодні Нового року: вони власними силами
влаштували для своїх дітей веселе свято. Дід Мороз і Сні�
гуронька привітали малечу зі святами, вручили їм со�
лодкі подарунки, а сюрпризом стала захоплююча ляль�
кова вистава з улюбленими персонажами. Цікавий сце�
нарій, яскраві персонажі, музичний супровід та оформ�
лення залу – все це справа рук молодих спілчан та членів
профкому. Старання не минули марно – і дітлахи, і до�
рослі були у захваті від влаштованого для них святково�
го дійства.

Ольга КЛЮЧКО, чергова по станції, 
голова профорганізації станції Тальне

У
ПЕРЕДДЕНЬ Нового року на вокзалі станції Терно�
піль Львівської залізниці пасажирів та залізничників

чекав справжній сюрприз: їх вітали зі святами... Дід Мо�
роз та Снігурка. 

А увечері 8 січня тут виступав муніципальний Галиць�
кий камерний оркестр зі святковою програмою «Для тих,

хто в дорозі». Різдвяними мелодіями у живому виконанні
насолоджувалися усі, хто в цей час знаходився на вокзалі.

Любов БАТАЛКІНА, оператор комп’ютерного набору,
голова профорганізації вокзалу станції Тернопіль

З
ДОБРИМ починанням у Новий рік увійшли молоді
профактивісти Шевченківської вагонної дільниці

Одеської залізниці. Завдяки їхній ініціативності та за
фінансової підтримки теркому Святий Миколай завітав до
дітей�сиріт та дітей, позбавлених батьківського піклування,
Смілянської спеціалізованої школи�інтернату № 2.

Малеча старанно готувалася до свята – вчили вірші й
танці, малювали малюнки, кожен мав нагоду виявити свої
вміння. А від Святого Миколая, як і годиться, всі отримали
солодощі та іграшки. Задоволеними залишилися і гості, і
господарі, а директор школи�інтернату В.Гончаренко
щиро подякував за виявлену турботу про дітлахів.
Віталій СОТНІКОВ, звільнений бригадир Шевченківського

будівельно�монтажного експлуатаційного управління, 
голова молодіжної ради Шевченківської 

територіальної профорганізації

Молодежь в профсоюзе•
ССССппппллллооооччччеееенннннннныыыыйййй    ссссооооююююзззз

ММММооооллллооооддддіііі ,,,,     ппппааааллллккккіііі ,,,,     ззззааааввввззззяяяяттттіііі .... .... ....М
ОЛОДИМ профактивістам локомотивного депо
Козятин Південно�Західної залізниці сидіти склав�

ши руки ніколи: справ вистачає завжди. Голова молодіж�
ної ради депо, майстер електромашинного цеху А.Кор�
нійчук (на знімку – у центрі) подає добрий приклад сво�
їм колегам, тож вони завжди серед перших в організації
святкових концертів, спортивних змагань та різноманіт�
них профспілкових заходів.

Хвилюють молодь і соціальні проблеми сьогодення:
нещодавно для них було проведено лекцію щодо профі�
лактики ВІЛ/СНІДу, яку прочитала голова молодіжної
ради територіальної профорганізації інженер

Козятинської дистанції сигналізації та зв’язку О.Зоргач.
Ветерани депо теж добре знають завзятих молодих

спілчан: і зі святами привітають, і відвідають самотніх
пенсіонерів, і по господарству завжди допоможуть.
Чергова добра справа молодіжної ради – дитячий май�
данчик у Козятинському обласному соціальному центрі
матері та дитини, який вони облаштували власними ру�
ками.

Олександр БАРД,
позаштатний кореспондент «ВІСНИКА»

Зимові свята – чи не найулюбленіші і в малечі, і в дорослих, а спогади про зустрічі зі святим Миколаєм, Ді/
дом Морозом і Снігуронькою, улюбленими казковими персонажами завжди приємні та радісні. Ще при/
ємніше, мабуть, дарувати тепло та втіху. Для залізничників і профактивістів привітати дітлахів, колег і па/
сажирів – справа честі, до якої вони щороку ставляться творчо та відповідально...

Т Е Р И Т О Р І Я
П О З И Т И В У

УУУУ    ккккааааззззккккооооввввуууу    ккккррррааааїїїїннннуууу    ммммрррріііійййй.... .... ....

ФФооттоо  ааввттоорраа

Даже зимние праздники не стали по/
мехой нашим корреспондентам:
многие письма, пришедшие в
«ВІСНИК» в январе, датированы
1 числом. Но далеко не все они посвя/
щены Новому году – нам пишут о со/
циальных проблемах, коллегах и
профактивистах, юбилеях и памят/
ных датах, спорте, интересных ини/
циативах…

На завершення – 
спортивні звершення

Завершення 2010�го ветерани Київського
електровагоноремонтного заводу А.Павлен�
ко, В.Слащов, Г.Цеплінський, О.Панчук від�
значили спортивними здобутками: на II Все�
українських командно�особистих іграх вете�
ранів спорту Асоціації ветеранів настільного
тенісу України у складі збірної заводу вибо�
роли третє місце серед тих, кому за 60.

Попереду, як і належить лідеру, – незмін�
ний капітан команди Анатолій Павленко. Він
став першим в особистих змаганнях своєї ві�
кової групи. Нових Вам звершень, шановні
ветерани!

Володимир ВИШНЕВСЬКИЙ,
член профкому, 

голова комітету фізкультури Київського 
електровагоноремонтного заводу

Счастливый билет
Удачу и ценные подарки принесли проф�

союзные билеты трем работникам Херсон�
ской дистанции защитных лесонасаждений:

лесорубы В.Мысык, М.Дядюра, И.Галик ста�
ли победителями лотереи, проведенной
профкомом.

Сначала в лототрон были загружены бу�
мажки с номерами профбилетов всех ра�
ботников дистанции, а потом с азартом и
шутками определили «счастливчиков».
Инициатором необычного мероприятия ста�
ла председатель профорганизации, инже�
нер по охране и защите леса О.Костина: мо�
лодому энергичному профлидеру удалось
подарить коллегам по�настоящему веселый
и красочный праздник.

Наталья КОСТЕНКО, работница 
на лесохозяйственных работах, 

член профкома Херсонской дистанции 
защитных лесонасаждений

*   *   *
Летописцами родного края можно на�

звать наших общественноых корреспон�
дентов: в письмах В.Маслия – события и
люди города железнодорожников – Крас�
ного Лимана. Он рассказал, например, о
матери�героине Ю.Ковалевой, которая вос�
питывает 10 детей, а еще преподает в мест�
ной гимназии, большинство учеников кото�
рой – дети железнодорожников. Про буду�
щих железнодорожников поведал и И.Ко/
зак – водитель Мукачевского строительно�
го управления № 5: «Вихованці Королевсь�
кого дитсадочка № 3 давно визначилися з
майбутніми професіями: будуть або заліз�
ничниками, або лікарями, які лікують заліз�
ничників. Це не дивно, адже більшість меш�
канців селища – працівники залізничного
вузла».

ЗЗ
03049, Київ, Повітрофлотський проспект, 15 А.  
Е�mail: visnykprof@zalp.org.ua•пошти «Вісника»
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Фото надано профкомом


